
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen  
 Sammanträdesdatum 

   2025-04-22     
 
 
Plats och tid Tingshuset, Bollebygd kl. 13:00-19:00 
  
Ledamöter Ulf Rapp (S) (ordförande) 

Daniel Persson (SD) (vice ordförande) 
Stefan Hederdal (M) (2:e vice ordförande) 
Tomas Bedö (M) §§39-63 
Beatrice Ekelund (S) 
Helena Thelin (S) 
Peter Gregorics (FR) 
Fredrik Olofsson (C) 
Lisette Vermeulen (SD) §§45-67 ersätter Cecilia 
Carlhson (KD) 
Eva Svantesson (M) §§39-44 ersätter Cecilia Carlhson 
(KD), §§64-67 ersätter Tomas Bedö (M) 

  
Ersättare Eva Svantesson (M) §§45-63 

Michael Plogell (FR) 
Rose-Marie Grune (MP) 
Barbro Ridell (V) 
Hannu Sutinen (L) 

  
Övriga närvarande Monica Holmgren (Kommundirektör) 

Suzanna Bengtsson (Kanslichef/kommunsekreterare) 
Kim Westerberg (Beredskapssamordnare) §39 
Magnus Haggren (Förbundsdirektör Boråsregionen) §49 
Ellen Lageholm (Regionutvecklare Boråsregionen) §49 
Ulrika Borg (HR-chef) §50 
Annika Eriksson (Näringslivsutvecklare) §51 
Peter Krahl-Rydberg (Miljö- och hållbarhetsstrateg) §52 
Anna Lund (Plan- och exploateringschef) §55 
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Erika Eliasson (Samhällsplanerare) §58 
Daniel Aronsson (Ekonomichef) §59 
Karl Norlander (Redovisningschef) §61 
Teresa Ekman (Kommunjurist) §64 

  
Utses att justera Daniel Persson (SD) 
  
Justeringens plats 
och tid 

Digital signering ,  2025-04-30   08:30 

  
Paragrafer §§39-67 

  

 

Sekreterare    

 Suzanna Bengtsson  

Ordförande         

 Ulf Rapp (S)  

Underskrifter 

Justerande         

  Daniel Persson (SD)  
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ANSLAGSBEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits 
genom anslag på kommunens digitala anslagstavla 2025-
04-30. Anslaget tas ner 2025-05-22. Protokollet förvaras i 
kommunhuset. 
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Innehållsförteckning 

§39 
Medborgarlöfte 2025-2026 mellan Bollebygds kommun och 
lokalpolisområde Borås 

§40 Namnsättning av detaljplan för Kråktorp 2:8 
§41 Namnsättning av detaljplan för Flässjum 3:77 
§42 Adresser i Töllsjö/ändring av vägnamn 

§43 
Val av ny ledamot samt ny vice ordförande i kommunstyrelsens 
arbetsutskott 

§44 Val av en ny ordinarie ledamot samt ny ordförande i KPR 
§45 Revidering av riktlinjer för tjänsteresor i Bollebygds kommun 
§46 Årsredovisning 2024 Sjuhärads samordningsförbund 
§47 Redovisning av obesvarade motioner, våren 2025 
§48 Kommundirektören informerar 
§49 Besök av Boråsregionen, info om RUS (Regional Utvecklings Strategi) 
§50 Resultat medarbetarenkäten KS och kommunövergripande - information 
§51 Samverkansmöte 2025 - yttrande till Västtrafik AB 
§52 Mölndalsåns Vattenråd - ansökan om höjt bidrag 

§53 
Göta älvs vattenvårdsförbund - ansökan om bidrag till vattenundersökning 
Östra Nedsjön 

§54 Remiss; Samråd Naturvårdsplan - yttrande till Härryda kommun 
§55 Svar på medborgarförslag om bostadsanpassning och kommunala tomter 

§56 
Svar på medborgarförslag att anlägga gångväg mellan Gulf och 
Petaredsavfarten 

§57 
Svar på medborgarförslag om visuellt intryck av "vägverkstomten" i 
Bollebygd 

§58 Lokaliseringsstudie för särskilt boende för äldre 
§59 Intern kontroll 2024, kommunstyrelsens bedömning 
§60 Årsrapport 2024, kommunstyrelsen 
§61 Årsredovisning 2024, Bollebygds kommun 
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§62 Uppföljningsrapport februari 2025, kommunstyrelsen 
§63 Uppföljningsrapport februari 2025, Bollebygds kommun 
§64 Information om fjärrvärme och avloppsreningsverk 
§65 Redovisning av delegeringsbeslut 
§66 Meddelanden 
§67 Information från politiska uppdrag 
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§39     KS2025/64 

 
Medborgarlöfte 2025-2026 mellan Bollebygds kommun och 
lokalpolisområde Borås  

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner medborgarlöftet mellan Bollebygds kommun och 
lokalpolisområde Borås. 
 

Ärendet 
Medborgarlöften och samverkansöverenskommelser syftar båda till att skapa 
förutsättningar och stärka det brottsförebyggande arbetet i ett område. Det är 
särskilt viktigt för att alla ska känna sig trygga och säkra. Medborgarlöften ska 

• öka tryggheten 
• förebygga brott 
• öka medborgarnas och lokalsamhällets delaktighet i det 

brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet 
• stärka förtroendet för polisen. 

Föreliggande medborgarlöfte är ett komplement till 
samverkansöverenskommelsen mellan kommunen och lokalpolisområde Borås. 
Det nya medborgarlöftet gäller perioden 2025-2026. Medborgarlöftet utgör 
aktiviteter från både polis och kommun för att man via insatser vill åstadkomma 
ökad kunskap om vilka effekterna blir av att använda ANDT (alkohol, narkotika, 
dopning och tobak/nikotin), öka tryggheten i trafiken med fokus på motorburen 
ungdom samt delge kunskap om vad det innebär som ung att vara misstänkt för 
brott. Bollebygds kommun har tillsammans med kommunpolis utgått utifrån 

Sida 6 av 59



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 
 Sammanträdesdatum 

 
 

  2025-04-22 

 

 
 
Justerandes 
sign 

  Utdragsbestyrkande 

 

kommunens lägesbild inom det brottsförebyggande arbetet och valt ut specifika 
aktiviteter att ge ökad fokus på under perioden 2025-2026. 
  
Ajournering 
Sammanträdet ajourneras kl 13.20-13.40. 
  
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen godkänner medborgarlöftet mellan Bollebygds kommun och 
lokalpolisområde Borås. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 §32 KSAU Medborgarlöfte 2025-2026 mellan Bollebygds kommun och 

lokalpolisområde Borås 
 Medborgarlöfte mellan Bollebygds kommun och Lokalpolisområde Borås 

2025 

Skickas till 
BRÅ-samordnare 
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§40     KS2024/316 

 
Namnsättning av detaljplan för Kråktorp 2:8  

Beslut 
Kommunstyrelsen bifaller namnberedningens förslag och namnger detaljplan för 
Kråktorp 2:8 till Kråketorp Västergård. 
 

Ärendet 
Den 28 januari 2025 gav kommunstyrelsen positivt planbesked för fastigheten 
Kråktorp 2:8. För att starta upp ett detaljplanearbete krävs nu att planen 
namnsätts. Detaljplanen avser tillåta att handel i någon form planläggas. 
  
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen bifaller namnberedningens förslag och namnger detaljplan för 
Kråktorp 2:8 till Kråketorp Västergård. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 §38 KSAU Namnsättning av detaljplan för Kråktorp 2:8 
 §2 NB Ansökan om planbesked Kråktorp 2:8 
 Kråktorp 2:8, namnsättning, bilaga 

Skickas till 
PLEX 
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§41     KS2024/290 

 
Namnsättning av detaljplan för Flässjum 3:77  

Beslut 
Kommunstyrelsen bifaller namnberedningens förslag och namnger detaljplan för 
Flässjum 3:77 m.fl. till Hembygdsvägen 7. 
 

Ärendet 
Den 10 december 2024 gav kommunstyrelsen positivt planbesked för fastigheten 
Flässjum 3:77. För att starta upp ett detaljplanearbete krävs nu att planen 
namnsätts. Detaljplanen avser tillåta att bostäder i någon form planläggas. 
Genom byggnation av bostäder på platsen kommer krav ställas gällande sanering, 
något som anses kunna bidra positivt till området i stort. Detaljplanens 
avgränsning utgår från fastighetsgränsen tillhörande Flässjum 3:77, men även en 
mindre del av Hembygdsvägen inkluderas i planen, se kartor i bilaga. 
  
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen bifaller namnberedningens förslag och namnger detaljplan för 
Flässjum 3:77 m.fl. till Hembygdsvägen 7. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 §39 KSAU Namnsättning av detaljplan för Flässjum 3:77 
 §1 NB Namnsättning av detaljplan för Flässjum 3:77 
 Flässjum 3:77, namnsättning, bilaga 
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Skickas till 
PLEX 
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§42     KS2025/84 

 
Adresser i Töllsjö/ändring av vägnamn  

Beslut 
Kommunstyrelsen bifaller namnberedningens förslag och namnger "norra" 
delen av Storegårdsvägen till Åsakullen.  
 

Ärendet 
Numreringen av hus utmed Storegårdsvägen har blivit felaktig och har inte 
gått via Namnberedningen. Plan-och exploateringsavdelningen och 
Namnberedningen kom överens om att ändra detta i samband med att en 
framtida detaljplan tas fram för centrala Töllsjö. Namnet Åsakullen kommer från 
att det förr fanns en dansbana och festplats på platsen med samma namn. Denna 
dansbana lades ner på 1950-talet. Hela området är känt som Åsen.  
  
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen bifaller namnberedningens förslag och namnger "norra" 
delen av Storegårdsvägen till Åsakullen.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 §40 KSAU Adresser i Töllsjö/ändring av vägnamn 
 Protokoll NB 2025-03-13 §3, ändring av adresser i Töllsjö 

Skickas till 
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PLEX 
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§43     KS2023/3 

 
Val av ny ledamot samt ny vice ordförande i kommunstyrelsens 
arbetsutskott  

Beslut 
Kommunstyrelsen utser Stefan Hederdal (M) till ny ledamot samt ny vice 
ordförande i kommunstyrelsens arbetsutskott. 
 

Ärendet 
Enligt kommunstyrelsens reglemente ska kommunstyrelsen utse ett 
arbetsutskott, som består av tre ledamöter, företrädesvis de som av 
kommunfullmäktige valts till ordförande samt 1:e och 2:e vice ordförande i 
kommunstyrelsen. Kommunstyrelsen väljer bland utskottets ledamöter en 
ordförande och en vice ordförande. Efter Ingridh Anderéns (M) avsägelse av 
samtliga politiska uppdrag i Bollebygds kommun, och där kommunfullmäktige 
också befriat Ingridh Anderén (M) från sina uppdrag, utsåg kommunfullmäktige 
Stefan Hederdal (M) till ny 2:a vice ordförande i kommunstyrelsen.  
  
Kommunstyrelsen har utsett ett arbetsutskott för mandatperioden 2022-2026, 
samt ordförande och vice ordförande för samma tid. Kommunstyrelsen ska bland 
utskottets ledamöter nu utse en ny vice ordförande efter Ingridh Anderéns (M) 
avsägelse och kommunfullmäktiges befrielse från uppdrag.  
  
Förslag till beslut 
Till ny ledamot samt ny vice ordförande i arbetsutskottet föreslås Stefan Hederdal 
(M). Förslaget antas.  
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Beslutsunderlag 
 §1 KS Val av kommunstyrelsens arbetsutskott, mandatperioden 2023-

2026 
 §3 KS Val av vice ordförande i kommunstyrelsens arbetsutskott, 

mandatperioden 2023-2026 

Skickas till 
Stefan Hederdal (M) 
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§44     KS2023/86 

 
Val av en ny ordinarie ledamot samt ny ordförande i KPR  

Beslut 
Kommunstyrelsen utser Stefan Hederdal (M) till ny ledamot samt ny ordförande i 
KPR.  
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen utsåg i beslut 2023-11-21, § 211, följande personer till 
kommunala pensionärsrådet (KPR) i Bollebygds kommun: Ordinarie Ingridh 
Anderén (M) och Ulf Rapp (S), ersättare Hannu Sutinen (L). Kommunstyrelsen 
utsåg i samma beslut Ingridh Anderén (M) till ordförande i KPR. Efter Ingridh 
Anderéns (M) avsägelse av samtliga politiska uppdrag i Bollebygds kommun ska 
kommunstyrelsen utse ny ordinarie ledamot samt ordförande i KPR, från 
kommunstyrelsen. 
  
Förslag till beslut 
Till ny ledamot samt ny ordförande i KPR föreslås Stefan Hederdal (M). Förslaget 
antas.  

Beslutsunderlag 
 Entledigande från uppdrag (M) 
 §211 KS Val av två ordinarie ledamöter, en ersättare samt ordförande och 

vice ordförande i KPR - upphävande av beslut, samt nytt val 

Skickas till 
Stefan Hederdal (M), kommunarkivarie 
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§45     KS2021/45 

 
Revidering av riktlinjer för tjänsteresor i Bollebygds kommun  

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till revidering av riktlinjer för resor, möten och 
transporter i Bollebygds kommun, daterat 2025-02-17. Kommunstyrelsen 
upphäver i och med antagande av reviderade riktlinjer för resor, möten och 
transporter i Bollebygds kommun sitt tidigare beslut, 2021-12-16, § 218. 
 

Ärendet 
Som ett led i antagande av klimatlöftena för Klimat2030 var ett löfte från 
Bollebygds kommun att anta nya klimatstyrande riktlinjer för tjänsteresor, under 
2021. Kommunstyrelsen antog detta klimatmål 1, tillsammans med andra 
klimatmål, på sammanträde 2020-11-24, § 198. Enligt Klimat2030 ska följande 
uppfyllas för klimatmål 1: Vi använder en klimatstyrande resepolicy. Det innebär 
att kommunen har en resepolicy som följs upp årligen. Klimatstyrande innebär att 
policyn ska styra mot resfria möten, minimera flygresandet, innefatta miljö- och 
klimatkrav på fordon, reglera egen bil i tjänsten och erbjuda alternativ som cykel 
och bilpool. Ett plus är om den även uppmuntrar till hållbart resande till och från 
arbetet. 
  
Kommunstyrelsen antog 2021-12-16 en ny riktlinje för resor, möten och 
transporter som tog hänsyn till det som framkom i klimatmål 1. Revideringen nu 
tydliggör än mer vad som gäller vid flygresor och det är att Bollebygds kommun 
eftersträvar flygresor sker med hållbara fossilfria bränslen/sustainable aviation 
fuel (SAF) och detta ska uppges vid beställning av resa. Detta är tillagt i riktlinjen, 
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under punkt 4. I övrigt är riktlinjen oförändrad. Då flygresor är så sällan 
förekommande inom kommunen bedöms den ekonomiska påverkan vara minimal 
och kan rymmas inom befintlig budget. 
  
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar förslag till revidering av riktlinjer för resor, möten och 
transporter i Bollebygds kommun, daterat 2025-02-17. Kommunstyrelsen 
upphäver i och med antagande av reviderade riktlinjer för resor, möten och 
transporter i Bollebygds kommun sitt tidigare beslut, 2021-12-16, § 218. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
  
  

Beslutsunderlag 
 §46 KSAU Revidering av riktlinjer för tjänsteresor i Bollebygds kommun 
 Riktlinjer för resor, möten och transporter i Bollebygds kommun 

Skickas till 
Samtliga nämnder 
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§46     KS2025/79 

 
Årsredovisning 2024 Sjuhärads samordningsförbund  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2024 för Sjuhärads 
samordningsförbund. Kommunfullmäktige beviljar även ansvarsfrihet för 
förbundsstyrelsen samt de enskilda ledamöterna i densamma. 
 

Ärendet 
Samordningsförbundet är en fristående juridisk organisation med 
Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan, Västra Götalandsregionen samt Borås 
Stad, Bollebygds, Herrljungas, Marks, Svenljungas, Tranemos, Ulricehamns och 
Vårgårdas kommuner som medlemmar. Uppgiften är i första hand att verka för att 
medborgare ska få stöd och rehabilitering till egen försörjning. Det som förbundet 
finansierar kompletterar myndigheternas ordinarie verksamhet. Till största del 
utfördes verksamhet av personal med anställning i Sjuhärads olika kommuner. 
Samordningsförbundet stödjer också aktivt insatser som syftar till att skapa 
strukturella förutsättningar för att myndigheterna ska kunna samarbeta bättre 
och för att förebygga ohälsa hos kvinnor och män. Det kan t.ex. handla om 
kompetensutveckling och kunskapsutbyte. Ändamålet för förbundet är att 
underlätta och uppnå en effektiv resursanvändning. 
  
Årsredovisningen innehåller en översiktlig redogörelse av resultat och 
verksamhetsutveckling samt en redovisning av det ekonomiska utfallet för 
budgetåret 2024. Ägarparterna bidrar med varsin del till medlemsfinansieringen 
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och för kommunerna står deras andel i relation till befolkningsmängd vid 
föregående halvårsskifte, för Bollebygds del har kostnaden varit ca 200 tkr för 
2024. Årets medlemsfinansiering är totalt 18 022 tkr. 
  
En ny förbundsordning har efter beslut från samtliga medlemmar trätt i kraft vid 
halvårsskiftet 2024. Främsta skillnaden är att styrelsen utökats från 14 till 22 
personer. Samtliga kommuner har sedan halvårsskiftet både ordinarie och 
ersättande styrelseledamöter. Merparten av förbundets aktiviteter är avtalade att 
utföras mot en fast årsersättning till den part som utför insatserna. 
  
Revisorerna konstaterar följande: Baserat på den genomförda granskningen 
bedömer vi sammantaget att årsredovisningens balansräkning, resultaträkning, 
driftredovisning samt noter i all väsentlighet har upprättats i enlighet med lagen 
om kommunal bokföring och redovisning (LKBR) och ger en i alla väsentliga 
avseenden rättvisande bild av förbundets finansiella ställning per den 31 
december 2024 och av dess finansiella resultat för året. Förvaltningsberättelsens 
lagstadgade delar är förenliga med årsredovisningens övriga delar. Vi bedömer 
även sammantaget att styrelsen i förbundet har bedrivit verksamheten på ett 
ändamålsenligt sätt att insatserna som finansierats är i enlighet med lag om 
finansiell samordning av rehabiliteringsinsatser. Vi har i vår granskning i enlighet 
med Standard för kommunal räkenskapsrevision, inte noterat några väsentliga 
brister i förbundets interna kontroll. 
  
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2024 för Sjuhärads 
samordningsförbund. Kommunfullmäktige beviljar även ansvarsfrihet för 
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förbundsstyrelsen samt de enskilda ledamöterna i densamma. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 §47 KSAU Årsredovisning 2024 Sjuhärads samordningsförbund 
 Årsredovisning 2024 beslutad 
 Granskningsrapport KPMG 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§47     KS2024/321 

 
Redovisning av obesvarade motioner, våren 2025  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige godkänner redovisning av obesvarade motioner. 
 

Ärendet 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 33 ska kommunstyrelsen två gånger 
under året redovisa de motioner som inte beretts färdigt. 
Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat en förteckning över obesvarade 
motioner, daterad 2025-03-20. 
  
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner redovisning av 
obesvarade motioner. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 §48 KSAU Redovisning av obesvarade motioner, våren 2025 
 Redovisning av obesvarade motioner 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§48 

Kommundirektören informerar 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Kommundirektör Monica Holmgren informerar bland annat om senaste nytt 
kring Millennium, samt att kommunens plan- och exploateringschef har sagt upp 
sig och slutar under sommaren 2025. Kommundirektören informerar också om 
den rutin som tagits fram avseende stickprov av förlorad arbetsförtjänst för 
förtroendevalda.  
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§49 

Besök av Boråsregionen, info om RUS (Regional Utvecklings 
Strategi) 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Boråsregionens förbundsdirektör Magnus Haggren och regionutvecklare Ellen 
Lageholm informerar om Boråsregionens arbete generellt och RUS i synnerhet.  
  
Ledamöter och ersättare ges möjlighet att ställa frågor. Ordföranden tackar för 
informationen.  
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§50 

Resultat medarbetarenkäten KS och kommunövergripande - 
information 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
HR-chef Ulrika Borg informerar om kommunstyrelseförvaltningens samt 
kommunens resultat avseende årets medarbetarenkät. 
  
Ledamöter och ersättare ges möjlighet att ställa frågor. Ordföranden tackar för 
informationen.  
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§51     KS2025/8 

 
Samverkansmöte 2025 - yttrande till Västtrafik AB  

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande om kollektivtrafiken inför 
samverkansmöte med Västtrafik 2025, och översänder det till Västtrafik AB. 
 

Ärendet 
Västra Götalandsregionen är ensam ägare och ansvarar för den allmänna 
kollektivtrafiken sedan skatteväxling gjordes år 2011. Västtrafik ombesörjer den 
allmänna kollektivtrafiken utifrån de mål och riktlinjer som beslutats av Västra 
Götalandsregionen. Varje år vill Västtrafik ha skriftligt svar på frågor från 
respektive kommun inför vad Västtrafik kallar ett samverkansmöte. Syftet med 
samverkansmötena är att diskutera kollektivtrafikens utveckling utifrån dagens 
förutsättningar och framtida behov. Dels i frågor som rör kommande trafikplan, 
dels i mer långsiktiga frågor. För att göra samverkansmötena givande för varje 
kommun vill Västtrafik få inspel kring utvecklingen inom relevanta områden i 
respektive kommun. Inspelen utgör, förutom underlag inför den gemensamma 
dialogen, också viktig input till framtagande av långsiktiga utvecklingsplaner för 
kollektivtrafiken. Västtrafik önskar få inspel kring eventuella förändringar (med 
utgångspunkt från föregående års inskickade material) inom följande områden: 

• Samhällsutveckling och förändrade resebehov 
• Infrastruktur 
• Skolpendling i den allmänna kollektivtrafiken 
• Tillköp 
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Västtrafik vill ha de skriftliga svaren senast den 2 juni 
2025. Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att man i yttrandet tar upp alla de 
frågor som anses viktiga i utvecklingen av kollektivtrafiken i kommunen. 
  
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande om kollektivtrafiken inför 
samverkansmöte med Västtrafik 2025, och översänder det till Västtrafik AB. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 §28 KSAU Samverkansmöte 2025 - yttrande till Västtrafik AB 
 Yttrande inför samverkansmöte 2025 

Skickas till 
kommun@vasttrafik.se; näringslivsutvecklare 
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§52     KS2025/28 

 
Mölndalsåns Vattenråd - ansökan om höjt bidrag  

Beslut 
Kommunstyrelsen bifaller ansökan från Mölndalsåns vattenråd om höjning av det 
möjliga årliga samverkansbidraget från 10 tkr till 30 tkr med start från och med 
2025. Medlen tas från kommunstyrelsens budget. 
 

Ärendet 
Mölndalsåns vattenråd är en samverkansgrupp för Mölndalsåns 
avrinningsområde där bland annat Östra Nedsjön ingår. Rådet verkar för att 
området ska nå en god ekologisk och kemisk status. 
  
Mölndalsåns vattenråd har inkommit med ett brev i mars 2024 för att ansöka om 
en höjning av det maximala årliga samverkansbidraget från Bollebygds kommun. 
Höjningen föreslås ske från 10 tkr/år till 30 tkr/år. Samma brev har skickats till 
samtliga medlemskommuner (Göteborg, Mölndal, Härryda, Lerum, Bollebygd) och 
bidragsbeloppet är lika för alla medlemskommuner. Höjningen är nödvändig för 
att kunna kompensera för uteblivna bidrag från Vattenmyndigheterna. Dessutom 
har bidraget legat oförändrat sedan 2014. Bidragen används till vattenrådets 
basverksamhet såsom administration, framtagagande av kunskapsunderlag, 
utbildning, kunskapsspridning och svar på remisser. Bidragen från kommunerna 
tas ut vid behov, när övrig finansiering inte är tillräcklig. 
  
Utöver det årliga samverkansbidraget betalar Bollebygds kommun 31 tkr/år till 
Mölndalsåns Vattenråd för finansiering av en åtgärdssamordnare och 
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genomförandet av åtgärder. Bidraget till åtgärdssamordnare är baserat på 
befolkningsstorlek och andel av avrinningsområdet. (Beslut KS 08/21). 
  
Höjningen med 20 tkr/år och eventuellt uttag av det höjda bidraget behöver 
finansieras från kommunstyrelsens ordinarie budget. Det totala möjliga årliga 
uttaget ökar från 41 tkr till 61 tkr. För 2025 bedöms höjningen kunna rymmas 
inom befintlig budgetram. Utan vattenrådets samordning agerar varje kommun för 
sig och det saknas helhetssyn i bland annat remissvar, åtgärdsarbete och 
kunskapsunderlag. Bollebygds kommun bedriver ingen egen verksamhet inom 
mätning, kontroll och åtgärder avseende status i vattendragen i kommunens 
geografiska område. Vattenrådets arbete bidrar till att kunna hantera 
vattenrelaterade utmaningar som i sin natur överskrider kommungränserna. 
  
På frågan om konsekvenserna ifall inte alla kommuner bifaller begäran förtydligas 
att frågan har ställts till samordnaren och att om inte alla kommuner bifaller så 
blir det ingen höjning för någon kommun. Bollebygd och Härryda är de 
kommunerna som kvarstår utan beslut i frågan. 
  
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen bifaller ansökan från Mölndalsåns vattenråd om höjning av det 
möjliga årliga samverkansbidraget från 10 tkr till 30 tkr med start från och med 
2025. Medlen tas från kommunstyrelsens budget. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
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 §29 KSAU Mölndalsåns Vattenråd - ansökan om höjt bidrag 
 Brev Mölndalsåns vattenråd kommunbidrag 2024 

Skickas till 
info@gotaalvvvf.org, bygg- och miljönämnden (meddelande), miljö- och 
hållbarhetsstrateg 
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§53     KS2025/61 

 
Göta älvs vattenvårdsförbund - ansökan om bidrag till 
vattenundersökning Östra Nedsjön  

Beslut 
Ansökan från Göta älvs vattenvårdsförbund avslås. 
 

Ärendet 
Göta älvs vattenvårdsförbund genomför undersökningar i stora sjöar inom 
verksamhetsområdet för att kartlägga statusen. Senast undersökning i Östra 
Nedsjön skedde 2015 och undersökningar är planerade vart 10de 
år. Undersökningen är upphandlad under hösten 2024 och endast ett anbud 
inkom, vilket ligger mycket över planerad budget. Dess omfattning har diskuterats 
i förbundets program- och utvärderingsgrupp vilka har lämnat förslag på hur 
undersökningen, om så blir nödvändigt, kan justeras för att få ned kostnaderna. 
Beslut tas av förbundets styrelse samt av medlemmarna som beslutar om 
förbundets budget vid årsmötet i april 2025. Då Östra Nedsjön är lokaliserad i 
Bollebygds kommun lämnades en förfrågan om att Bollebygds kommun går in 
med ett bidrag till undersökningen för att möjliggöra att den genomförs i hela sin 
tänkta omfattning. En förfrågan är även sänd till Härryda kommun, som nu har ett 
vattenverk lokaliserat till Västra Nedsjön, om även Härryda kommun kan bidra till 
undersökningen. Bollebygd är inte medlem i Göta älvs vattenvårdsförbund. 
  
Anbudet är på 368 tkr och budgeten skulle tillåta undersökningsåtgärder för 279 
tkr. Differensen är 89 tkr. De posterna som skulle betalas med Bollebygd (och 
eventuellt Härrydas) bidrag är provfiske i bland annat Tubbaredsbäcken och 
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inventering av gäddyngel. Kunskap om rovfiskepopulationen är av betydelse för 
att kunna bedöma biologisk status och utveckling i sjön. Bollebygds bidrag kan 
delas in i: 11,4 tkr för provfiske i bl.a. Tubbaredsbäcken, 58 tkr för inventering av 
gäddyngel eller båda delar för 69,4 tkr. Dessa kan ses som beloppstak och 
eventuella bidrag från Härryda kommun minskar Bollebygd kommuns bidrag. 
Hittills har det inte kommit några signaler från Härryda kommun om att ett bidrag 
därifrån är sannolikt. 
  
Bidraget behöver finansieras från kommunstyrelsens budget och inga medel har 
avsatts till en sådan åtgärd. Bedömningen är att det inte finns utrymme för 
finansiering av undersökningen inom kommunstyrelsens nuvarande budgetram. 
  
Vattenvård med tillhörande undersökningar är ett långsiktigt arbete som bygger 
på mätserier och kunskap om statusen. En utebliven undersökning innebär ingen 
omedelbar risk för sjön men minskar möjligheten reagera på eventuella 
utmaningar och att agera förebyggande vilket kan innebära större kostnader och 
risker i framtiden. Bollebygds kommun ordnar inga egna undersökningar eller 
åtgärder och gynnas av vattenvårdsförbundets undersökningar. 
  
På frågan om Härryda kommuns eventuella bidrag till undersökning förtydligas 
det att det efter kommunicering med Härryda kommun bedöms som osannolikt 
att det blir ett bidrag därifrån. 
  
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Ansökan från Göta älvs vattenvårdsförbund avslås. 
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Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 §30 KSAU Göta älvs vattenvårdsförbund - ansökan om bidrag till 

vattenundersökning Östra Nedsjön 
 Önskemål om bidrag till limnologisk undersökning Östra Nedsjön 2025 

Skickas till 
info@gotaalvvvf.org, bygg- och miljönämnden (meddelande), miljö- och 
hållbarhetsstrateg 
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§54     KS2025/56 

 
Remiss; Samråd Naturvårdsplan - yttrande till Härryda kommun  

Beslut 
Kommunstyrelsen ställer sig positivt till Härryda kommuns förslag till 
naturvårdsplan. 
 

Ärendet 
Härryda kommun har tagit fram en uppdaterad naturvårdsplan och genomför 
samråd om förslag till ny Naturvårdsplan för Härryda kommun, under tiden 17 
februari till 30 april. Bollebygd kommun har som grannkommun fått möjlighet att 
yttra sig. Naturvårdsplanens huvudsyfte är att lyfta fram naturvårdens intressen i 
den kommunala planeringen. En kommunal naturvårdsplan är ett verktyg för 
fysisk planering. Naturvårdsplanen ska utgöra ett aktuellt kunskapsunderlag för 
fysisk planering, både i översiktsplanering, detaljplaneläggning samt i andra 
beslut och ärenden. Den ska även utgöra ett aktuellt kunskapsunderlag för 
bedömning av åtgärder, skydd och skötsel och redovisa mål och riktlinjer för 
skydd av naturvärdena. Syftet är även att vara underlag för prioriteringar och 
naturvårdsarbete och att bidra till ökad kunskapsnivå om naturvärden. 
  
Bollebygds kommun anser att naturvårdsplanen ger en bra och detaljerad bild av 
naturen, naturvärden och den nödvändiga naturvården i Härryda kommun. Planen 
är väl genomarbetad och tar också upp vikten av att betrakta naturvärden över 
kommungränserna. Ett flertal områden med hög hänsynsnivå gränsar direkt till 
Bollebygds kommun. Däribland kan det nämnas Mölndalsån med dess 
avrinningsområde som börjar vid Östra Nedsjön i Bollebygd och Storån och dess 
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avrinningsområde som sträcker sig över stora delar av Bollebygds kommun. Som 
det nämns i planen är det ett gemensamt ansvar att bevara eller återskapa god 
status i dessa vattendrag och kommunerna samverkar gränsöverskridande i 
Mölndalsåns och Lygnerns vattenråd. Med planen som underlag finns det goda 
möjligheter för Härryda kommun att skydda, bevara och utveckla naturvärdena 
inom kommunens geografiska område. 
  
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen ställer sig positivt till Härryda kommuns förslag till 
naturvårdsplan. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
  

Beslutsunderlag 
 §31 KSAU Remiss; Samråd Naturvårdsplan för Härryda kommun - 

yttrande 
 Följebrev Samråd av Naturvårdsplan för Härryda kommun 
 §36 Ks  Beslut om att genomföra samråd om förslag till ny naturvårdsplan 

för Härryda kommun(2023KS467-12) (0) 
 Naturvårdsplan 2024 

Skickas till 
samhallsbyggnad@harryda.se 
(ange Naturvårdsplan i ämnesraden) 
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§55     KS2024/149 

 
Svar på medborgarförslag om bostadsanpassning och kommunala 
tomter  

Beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget då det strider mot kommunens 
riktlinjer för markanvisning samt kommunens regler för tomtkön. 
 

Ärendet 
Medborgarförslaget är skrivet av Anette Carlzon 2024-04-29. Förslaget vill 
möjliggöra för Bollebygdsbor i behov av bostadsanpassning förtur, eller 
direktanvisa, till en kommunal tomt för att på så vis kunna bygga ett anpassat 
hem för individer med funktionsnedsättning. Förslagsställaren menar att det 
skulle bli en besparing för kommunen att ge förtur till kommunal tomt, då 
bostadsanpassning av befintliga bostäder kostar hundratusentals kronor. 
Förslagsställaren menar också att även med bostadsanpassning är det svårt att 
skapa en lämplig bostad och att ett nybyggt hus är det lämpligaste för de med 
funktionsnedsättning. 
  
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2024-06-05 överlämnat förslaget till 
kommunstyrelsen för handläggning och beslut. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att medborgarförslaget strider mot de 
riktlinjer som finns för anvisning av kommunal mark samt regler som finns för 
tomtkön. Förvaltningen finner att det finns goda möjligheter att få 
bostadsanpassning från kommunen för befintliga bostäder samt att det finns flera 
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tomter till salu inom Bollebygds kommun för att möte intresset för den som vill 
bygga sitt eget hus. 
  
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget då det strider mot kommunens 
riktlinjer för markanvisning samt kommunens regler för tomtkön. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 §34 KSAU Svar på medborgarförslag om bostadsanpassning och 

kommunala tomter 
 Medborgarförslag om bostadsanpassning och kommunala 

tomter_Bortredigerad 

Skickas till 
Kanslichef 
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§56     KS2024/238 

 
Svar på medborgarförslag att anlägga gångväg mellan Gulf och 
Petaredsavfarten  

Beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget då byggnation av gång- och 
cykelväg längs väg 554 mellan cirkulationsplatsen vid Rävlandavägen och 
avfarten mot Ballasjön redan planeras av Trafikverket och medfinansieras av 
kommunen. 
 

Ärendet 
Medborgarförslaget är skrivet av Tobias Bard 2024-08-15. Förslaget syftar till att 
kommunen ska anlägga en gångväg mellan cirkulationsplats vid 
Rävlandavägen/Hindåsvägen (Gulf-macken) upp mot Petared för att skapa 
säkrare väg för oskyddade trafikanter. Kommunfullmäktige har på sammanträde 
2024-09-19 överlämnat förslaget till kommunstyrelsen för handläggning och 
beslut. 
  
Trafikverket planerar att bygga en 1,2 kilometer lång gång- och cykelväg utmed 
väg 554, mellan cirkulationsplatsen vid Rävlandavägen och avtaget mot Ballasjön, 
i samarbete med Bollebygds kommun. Vid cirkulationsplatsen ansluter den nya 
gång- och cykelvägen till befintligt stråk. Det är alltså samma sträcka som 
förslagsskrivaren avser. 
Tidsplan för projektet: 
Samrådsunderlag september 2024 
Samrådsmöte hösten 2025 
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Granskning av vägplan våren 2026 
Byggstart preliminärt våren 2028 
Klart preliminärt hösten 2028 
  
Beslutet får inga ekonomiska konsekvenser för kommunen. Gång- och cykelvägen 
är redan medfinansierad mellan Trafikverket och kommunen. Sträckan mellan 
cirkulationsplats vid Rävlandavägen/Hindåsvägen (Gulf-macken) upp mot 
Petared kommer få gång- och cykelväg genom Trafikverkets projekt. 
Medborgarförslaget bör därmed avslås. 
  
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget då byggnation av gång- och 
cykelväg längs väg 554 mellan cirkulationsplatsen vid Rävlandavägen och 
avfarten mot Ballasjön redan planeras av Trafikverket och medfinansieras av 
kommunen. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 §35 KSAU Svar på medborgarförslag att anlägga gångväg mellan Gulf och 

Petaredsavfarten 
 Medborgarförslag(178993)_Bortredigerad 
 samradsunderlag-vag-554-ballasjovagen-ravlandavagen-gang--och-

cykelvag 

Skickas till 
Kanslichef 
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§57     KS2024/240 

 
Svar på medborgarförslag om visuellt intryck av "vägverkstomten" i 
Bollebygd  

Beslut 
Teknik- och servicenämnden planerar att lägga in reinvesteringsmedel inför 2026 
för aktuell fastighet. Kommunstyrelsen anser därmed att medborgarförslaget är 
besvarat. 
 

Ärendet 
Medborgarförslaget är skrivet av Magnus Fagerberg 2024-08-18. 
Förslagsställaren vill att kommunen ska förbättra utseendet på byggnaderna på 
”Vägverkstomten”, fastigheten Bollebygds Prästgård 1:5, mitt emot Gulf-macken. 
Förslagsställaren menar att byggnaderna är slitna och ger invånare och besökare 
ett negativt intryck av Bollebygd och kommunen. En uppfräschning av 
byggnaderna skulle ge ett bättre första intryck av Bollebygd. 
  
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2024-09-19 överlämnat förslaget till 
kommunstyrelsen för handläggning och beslut.  
  
Kommunstyrelseförvaltningen gör bedömningen att teknik- och 
serviceförvaltningen redan har i sitt uppdrag att sköta kommunens fastigheter där 
eventuella sätt att förbättra fastighetens utseende ingår. 
  
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Teknik- och servicenämnden planerar att lägga in reinvesteringsmedel inför 2026 
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för aktuell fastighet. Kommunstyrelsen anser därmed att medborgarförslaget är 
besvarat. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 §36 KSAU Svar på medborgarförslag om visuellt intryck av 

"vägverkstomten" i Bollebygd 
 Medborgarförslag om visuellt intryck av vägverkstomten 

Bollebygd_Bortredigerad 

Skickas till 
Kanslichef 
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§58     KS2025/50 

 
Lokaliseringsstudie för särskilt boende för äldre  

Beslut 
Kommunstyrelsen ger kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att gå vidare med 
Södra Fjällastorp och Rävaberget i en fördjupad lokaliseringsstudie för särskilt 
boende för äldre. 
 

Ärendet 
2023-11-16 antog kommunfullmäktige mål och budget för 2024–2026. Därigenom 
fick dåvarande samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta fram en förstudie 
avseende ett nytt särskilt boende för äldre. För att uppnå detta uppdrag har plan- 
och exploateringsavdelningen sett över nuvarande verksamhetens ytbehov samt 
tagit fram en lokaliseringsutredning i syfte att ge politiken ett gediget underlag 
inför beslut om framtida placering av ett särskilt boende för äldre. Parallellt med 
detta arbete har socialförvaltningen tagit fram ett funktionsprogram för att på ett 
mer djupgående sätt beskriva verksamhetens behov sett till funktion och 
utformning. 
  
Framtagen lokaliseringsstudie presenterar och jämför tio olika 
lokaliseringsalternativ, varav åtta i Bollebygd, ett i Olsfors och ett i Töllsjö. 
Samtliga lokaliseringsalternativ har namngetts, se namnsättning i 
beslutsunderlag Lokaliseringsstudie för särskilt boende för äldre. Dessa har 
sedan getts olika prioriteringsordning beroende på de förutsättningar 
förvaltningen kunnat identifiera. Prioriteringsordningen utgörs av en klassning av 
lokaliseringsalternativen från 1–4, där 1 är bäst. Därmed har vissa 
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lokaliseringsalternativ getts samma klassning. Prioriteringsordningen presenteras 
i tabellen nedan: 

Lokaliseringsalternativ Prioriteringsordning 

Södra Fjällastorp 1 

Högalund 3 

Ekdalen 3 

Sörgården 3 

Lokes Väg 3 

Rävaberget (vattentornskullen) 2 

Malmgården 3 

Björnskogsvallen 4 

Töllsjö 4 

Olsfors 4 

  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att områdena som benämns som Södra 
Fjällastorp och Rävaberget är de områden som anses mest lämpliga för placering 
av särskilt boende för äldre. För mer information om vilka aspekter som 
inkluderats i bedömningen samt för en mer nyanserad bild av varje enskilt 
lokaliseringsalternativ, se Lokaliseringsstudie för särskilt boende för äldre. 
  
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen ger kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att gå vidare med 
Södra Fjällastorp och Rävaberget i en fördjupad lokaliseringsstudie för särskilt 
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boende för äldre. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 §37 KSAU Lokaliseringsstudie för särskilt boende för äldre 
 Lokaliseringsstudie för särskilt boende för äldre 
 Lokaliseringsstudie för särskilt boende för äldre, jämförelse av områden, 

tabell 

Skickas till 
PLEX 
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§59     KS2025/71 

 
Intern kontroll 2024, kommunstyrelsens bedömning  

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner rapporten och överlämnar den till 
kommunfullmäktige som information (meddelande). Samtliga nämnder ska i 
samband med delårsrapporten 2025 göra en genomgång av respektive nämnds 
inköp för att identifiera bristande avtalsföljsamhet.  
 

Ärendet 
Enligt kommunens reglemente för internkontroll ska kommunstyrelsen årligen 
upprätta en rapport över kommunens samlade resultat avseende 
internkontroll. Kommunstyrelsens bedömning är att nämnderna i huvudsak förstår 
vikten av internkontrollarbetet och att den har utvecklats jämfört med tidigare år. 
Kommunstyrelsen ger i rapporten några rekommendationer för att hjälpa 
nämnderna att ta fram mer heltäckande risk- och väsentlighetsanalys. Framförallt 
saknas risker kopplat till inköp och upphandling. Enligt kommunens styrmodell 
samt utifrån kommunstyrelsens uppsiktsplikt har styrelsen möjlighet att begära in 
kompletterande upplysningar. I detta fall anser förvaltningen att en lämplig åtgärd 
kan vara att samtliga nämnder i samband med delårsrapporten gör en genomgång 
av nämndens inköp för att identifiera bristande avtalsföljsamhet.  
  
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen godkänner rapporten och överlämnar den till 
kommunfullmäktige som information (meddelande). Samtliga nämnder ska i 
samband med delårsrapporten 2025 göra en genomgång av respektive nämnds 
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inköp för att identifiera bristande avtalsföljsamhet.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 §41 KSAU Intern kontroll 2024, kommunstyrelsens bedömning 
 Intern kontroll 2024, kommunstyrelsens bedömning 
 Internkontroll, reglemente 

Skickas till 
Ekonomichef, samtliga nämnder 
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§60     KS2025/72 

 
Årsrapport 2024, kommunstyrelsen  

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner årsrapporten. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har arbetat med åtta av kommunfullmäktiges mål. 
Bedömningen är att fem av dessa uppnås och tre uppnås 
delvis. Kommunstyrelsens resultat var ett överskott på 0,4 mnkr. Jämfört med 
2023 ökade nettokostnaderna med 7,9 miljoner kronor, vilket motsvarar en ökning 
på 11,4 procent. Sjukfrånvaron i kommunstyrelseförvaltningen är låg, endast 1,5 
% vilket är en minskning med 1 procentenhet jämfört med förra året. 
  
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen godkänner årsrapporten. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 §42 KSAU Årsrapport 2024, kommunstyrelsen 
 Årsrapport 2024, Kommunstyrelsen 

Skickas till 
Ekonomichef 
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§61     KS2024/313 

 
Årsredovisning 2024, Bollebygds kommun  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2024 för Bollebygds kommun. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige ombudgeterar kvarstående 
investeringsbudget för projektet ”Skolområdet Olsfors” samt justerar 
investeringsbudget för pågående projekten ”Renovering idrottshall”, 
”Gruppbostad LSS” och ”Åsastugorna” utifrån kvarvarande budgetutrymme från 
beslutad projektbudget. Ny budget för 2025 för projekten blir: 

• Renovering idrottshall 4,5 mnkr 
• Gruppbostad LSS 30 mnkr 
• Åsastugorna  4,8 mnkr 
• Skolområdet i Olsfors 2 mnkr 

 

Ärendet 
Kommunens resultat 2024 blev ett överskott med 6,8 miljoner kronor. Det var 5,9 
miljoner kronor bättre än det budgeterade resultatet. -0,2 miljoner kronor av 
budgetavvikelsen kommer från nämndernas verksamheter medan överskottet 
kommer från skatteintäkter, generella statsbidrag och kostnadsutjämning samt 
finansnetto. Kommunkoncernen gjorde ett resultat på 7,2 miljoner kronor. Båda 
de finansiella målen som är ställda för kommunen är uppnådda. Av 
kommunfullmäktiges tolv verksamhetsmål bedömer kommunstyrelsen att sju mål 
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uppnås, tre uppnås delvis och två uppnås inte. 
  
Förändring av 2025 års investeringsbudget med totalt ytterligare 8,8 miljoner 
kronor bedöms inte påverka kommunens ekonomiska ställning i någon större 
utsträckning. Eventuella avvikelser inom befintligt beslutad budget bedöms 
påverka finansiella ställningen mer. Att skjuta investeringsbudget på framtiden 
innebär generellt sett starkare finansiell ställning eftersom kommunen kan bygga 
upp mer eget kapital för att finansiera investeringen. Förändringen av pågående 
projektens budget är en uppdatering av den prognos som fanns i fullmäktiges 
budget 2025. Vad gäller budgeten för Skolområdet i Olsfors blev den beslutad 
under hösten 2024 och projektet hann inte få några kostnader innan årsskiftet. 
  
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2024 
för Bollebygds kommun. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige 
ombudgeterar kvarstående investeringsbudget för projektet ”Skolområdet 
Olsfors” samt justerar investeringsbudget för pågående projekten ”Renovering 
idrottshall”, ”Gruppbostad LSS” och ”Åsastugorna” utifrån kvarvarande 
budgetutrymme från beslutad projektbudget. Ny budget för 2025 för projekten 
blir: 
Renovering idrottshall 4,5 mnkr 
Gruppbostad LSS 30 mnkr 
Åsastugorna  4,8 mnkr 
Skolområdet i Olsfors 2 mnkr 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
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Beslutsunderlag 
 §43 KSAU Årsredovisning 2024, Bollebygds kommun 
 Årsredovisning Bollebygds kommun 2024 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§62     KS2025/82 

 
Uppföljningsrapport februari 2025, kommunstyrelsen  

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner rapporten. 
 

Ärendet 
Efter februari är kommunstyrelsens utfall -11,4 miljoner kronor vilket är 1,5 
miljoner kronor över periodiserad budget. Överskottet förklaras av att det saknas 
en del kostnader avseende kapitalkostnader. Uppföljningsrapporten innehåller en 
prognos på budget i balans. 
  
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen godkänner rapporten. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 §44 KSAU Uppföljningsrapport februari 2025, kommunstyrelsen 
 Uppföljningsrapport februari 2025, kommunstyrelsen 

Skickas till 
Redovisningschef 
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§63     KS2025/87 

 
Uppföljningsrapport februari 2025, Bollebygds kommun  

Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige godkänner uppföljningsrapport februari 2025 för Bollebygds 
kommun. 
 

Ärendet 
Kommunens förvaltningar har tagit fram ekonomiska prognoser för 2025. 
Kommunens helårsprognos är ett resultat på 36,7 miljoner kronor. Det är 6,9 mnkr 
över det budgeterade resultatet på 21,7 mnkr och motsvarar 5,1 procent av 
skatteintäkter och generella statsbidrag. Den ofördelade budgeten på 4,0 mnkr 
prognosticeras att nyttjas i sin helhet. Av nämndernas prognoser är det endast 
socialnämnden som prognosticerar underskott om -0,9 mnkr mot ram. 
  
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner uppföljningsrapport 
februari 2025 för Bollebygds kommun. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 §45 KSAU Uppföljningsrapport februari 2025, Bollebygds kommun 
 Uppföljningsrapport februari 2025, Bollebygds kommun 
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Skickas till 
Kommunfullmäktige 
 

Sida 54 av 59



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 
 Sammanträdesdatum 

 
 

  2025-04-22 

 

 
 
Justerandes 
sign 

  Utdragsbestyrkande 

 

§64 

Information om fjärrvärme och avloppsreningsverk 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Ekonomichef Daniel Aronsson och kommunjurist Teresa Ekman informerar om 
fjärrvärmeverket i Bollebygds kommun. 
  
Ekonomichef Daniel Aronsson informerar om avloppsreningsverket som fått 
förlängt tillstånd. 
  
Ledamöter och ersättare ges möjlighet att ställa frågor. Ordföranden tackar för 
informationen.  
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§65 

Redovisning av delegeringsbeslut 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har överlämnat sin beslutanderätt till utskott, förtroendevalda 
och tjänstepersoner i kommunen enligt kommunstyrelsens antagna 
delegeringsordning, 2024-10-08, § 138. Dessa beslut ska redovisas till 
kommunstyrelsen. Redovisningen innebär inte att kommunstyrelsen ska ompröva 
eller fastställa delegeringsbesluten. Däremot kan kommunstyrelsen återkalla 
lämnad delegering. Delegeringslistor och beslut finns tillgängliga hos 
kommunstyrelseförvaltningen. 
  
Protokoll 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll finns på Bollebygds kommuns 
hemsida: 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-03-27, 2025-04-15 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisning av delegeringsbeslut. 

Delegeringsbeslut 
 KS2024/233-2  Tilldelning upphandling bemanningstjänster 

sjuksköterskor, fysioterapeuter och arbetsterapeuter 
 KS2024/68-22  Nyttjanderättsavtal avseende väg - Erikstorp 3:97 
 KS2025/70-2  Nyttjanderättsavtal avseende tillfällig bodsetablering - 

Prästgård 1:5 
 KS2025/100-2  Anläggningsarrende avseende motorikbana - Erikstorp 

1:183 
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 KS2024/174-15  Försäljning av tomt Erikstorp 1:285 
 KS2025/31-1  Upphandling: Rivning av Örlid 1:32 och 1:62 
 KS2024/230-2  Tilldelningsbeslut: E-arkiv i Sjuhärad 
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§66 

Meddelanden 

Anmälningar 
 KS2025/27-4  Hållbarhetsrådet 2025-02-19 minnesanteckningar inkl. 

bilagor (1/1) 
 KS2025/1-18  Protokollsutdrag § 9 250228 Långsiktig finansiering 

Navet science center 
 KS2025/1-19  Protokollsutdrag § 10 250228 Förändrad medlemsavgift 

kommunalförbundet 
 KS2020/164-31  Protokoll uppsiktsplikt mot annan nämnd, 

utbildningsnämnden 
 KS2025/86-1  Rutin för stickprov av förlorad arbetsförtjänst avseende 

förtroendevalda 
 KS2020/164-32  Protokoll uppsiktsplikt mot annan nämnd, socialnämnden 
 KS2020/164-33  Protokoll uppsiktsplikt mot annan nämnd, teknik- och 

servicenämnden 
 KS2025/1-28  Mötesanteckningar från kommunala pensionärsrådet 12 

mars 2025 
 KS2025/1-32  Information om program Millennium 
 KS2025/27-5  Hållbarhetsråd 2025-04 skog natur minnesanteckning 

och bildspel (1/1) 
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§67 

Information från politiska uppdrag 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Ulf Rapp (S) informerar bland annat om uppsiktspliktsmöte med teknik- och 
servicenämndens presidium, årsstämma Gryaab AB och bokslutsdag. Möte har 
även hållits med fackliga representanter kring Heltid som Norm. Ulf Rapp har 
även deltagit på möte med beredningen för hållbar framtid i Sjuhärad. 
  
Stefan Hederdal (M) informerar bland annat om företagsbesök på Systembolaget 
och Alfredsson Communication AB, samt demokratiprocessen i början av april. 
Stefan Hederdal har även deltagit på föreningsstämma Kommuninvest samt 
styrelsemöte Åsastugorna.  
  
Daniel Persson (SD) informerar om styrelsemöte med SÄRF, i mars där man 
diskuterade årsredovisning 2024. Det har även hållits medlemsråd i SÄRF, samt 
intervjuer avseende ny förbundsdirektör för SÄRF. 
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